
   

 Opzet veldraadpleging beroepsgerichte programma’s 

Graag uw mening over de beroepsgerichte programma’s! 
 
Moeten er nieuwe beroepsgerichte programma's komen in het vmbo? Moeten die smaller of breder dan 
nu het geval is? Moeten we naar een beperkt aantal kernprogramma's die afgesloten worden met een 
centraal examen? En dat dan gecombineerd met de vrijheid aan scholen om zelf invulling te geven aan 
het schoolexamendeel van het programma?  
 
Dat zijn vragen die aan de orde komen in het veldonderzoek dat Stichting Platforms vmbo (SPV) de komende tijd 
onder docenten en middenmanagement van scholen gaat uitvoeren op verzoek van Staatssecretaris van Bijster-
veldt van Onderwijs. 
 
Het Platform vmbo Bouwtechniek is één van de platforms die lid is van het SPV. Zij voert het veldonder-
zoek uit voor de afdeling Bouwtechniek op het vmbo. Op de regiobijeenkomsten in maart 2009 krijgen alle 
vmbo Bouwtechniek docenten de gelegenheid om hun mening te geven. En uw mening is belangrijk: u 
weet immers het beste hoe de beroepsgerichte programma’s Bouwtechniek ingevuld moeten worden! 
Laat uw mening horen op de bijeenkomsten en oefen invloed uit op de toekomst van de afdeling vmbo 
Bouwtechniek! 
 
‘Het veld telt’ 
De adviesgroep vmbo beveelt in haar eindadvies 'Vensters op de toekomst van het vmbo’ het Ministerie van 
Onderwijs aan een nader onderzoek uit te voeren naar de beroepsgerichte programma’s op het vmbo. Staatsse-
cretaris Marja van Bijsterveldt heeft deze aanbeveling overgenomen. Zij heeft de Stichting Platforms vmbo (SPV) 
verzocht dit onderzoek uit te voeren. Dit jaar zullen zoveel mogelijk docenten gevraagd worden naar hun mening 
over de programma’s op het vmbo en eventuele wenselijke aanpassingen. Het ministerie gaat pas verder met de 
besluitvorming als het onderzoek in december 2009 afgerond is.  De mening van ‘het veld’ telt dus in dit proces. 
 
In het veldonderzoek gaat het in eerste instantie niet om de inhoud van examenprogramma's, maar om de pro-
grammastructuur van het vmbo. Op dit moment bestaan er officieel ruim 30 verschillende beroepsgerichte pro-
gramma's en stelt Cevo jaarlijks bijna 110 verschillende examens vast. De vraag is of deze situatie wenselijk is. 
 
Regiobijeenkomsten 
De docenten Bouwtechniek worden geraadpleegd op de regiobijeenkomsten van maart 2009. Ook de andere 
veertien beroepsgerichte afdelingen vragen hun docenten op bijeenkomsten naar de mening over dit onderwerp. 
Onder deze veertien afdelingen vallen ook de zogenaamde nieuwe beroepsgerichte programma's (SDV, ICT-
route, Intersectoraal, technologie en techniek breed). Omdat ongeveer 80% van de beroepsgerichte docenten lid 
is van een platform wordt zo een groot gedeelte van de docenten in de beroepsgerichte programma’s bereikt. De 
raadplegingen van docenten zijn zo opgezet dat de antwoorden vergelijkbaar zijn. 
 
Mondelinge en digitale raadpleging 
De regiobijeenkomsten vormen de belangrijkste informatiebron voor het onderzoek onder het veld. Daarnaast 
organiseert het SPV (de overkoepelende Stichting Platforms vmbo) bijeenkomsten voor het middenmanagement 
van vmbo scholen. Ook legt ze contact met overkoepelende organisaties (zoals VO-raad, mbo-raad, aoc-raad, 
Colo en Cevo) om hun mening te horen.  
 
Rapport voor Bijsterveldt 
Al deze raadplegingen leiden in het najaar van 2009 tot een advies aan de staatssecretaris. Daarnaast zullen de 
meningen uitgewerkt worden in één of meer programma - alternatieven die eveneens aangeboden worden aan 
de staatssecretaris. Maar voordat dat gebeurt worden de alternatieven voorgelegd aan het veld op de regiobij-
eenkomsten in het najaar 2009. Dan kunnen de docenten hun mening geven over de alternatieven en worden ze 
op basis daarvan bijgesteld. In december 2009 wordt het eindrapport aangeboden aan de staatssecretaris.  


